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Districte de Sant Andreu  

ACTA/RESUM DEL CONSELL DE BARRI DE BARÓ DE VIVER 
 
Data:  Dilluns, 1 de juliol de 2024 

Horari:  De 18:30 hores a 21:00 hores 

Lloc:   Presencialment: Centre Cívic de Baró de Viver 

                            Telemàticament: streaming  

 

Assistència 

Assistència total presencial  en el moment de màxima afluència: 55 

Ciutadanes i ciutadans: 35 

Representants d’Entitats: 2      

Altres (consellers, tècnics i ponents): 18      

 

Presideix la regidora del Districte Sra. Marta Villanueva 

 

 

Consellers/res presents: 
 
Antonio Fortes, conseller de barri, (GMD PSC) 
Isabel Loscos, consellera tècnica (GMD PSC) 
Ruth Ana Gabriel, (GMD Barcelona en Comú) 

Jaume Tomàs, (GMD JxCat) 

Montserrat Reyes (GMD ERC) 

Oscar Lupiáñez (GMD PP) 

Maria del Mar Buscá, (GMD Vox) 

Felipe Martínez (GMD PSC) 

 

 

Tècnics municipals i d’altres serveis i ponents: 
 
Maria Gas, Gerenta del Districte de Sant Andreu 
Carme Castaño, Direcció de Serveis Llicències i Espai Públic Districte Sant Andreu 

Lucas M. Martínez, Direcció de Serveis a les Persones i Territori Districte Sant Andreu 

Miquel Àngel Lozano, Pla de Barris 

Miquel Izquierdo, Pla de Barris 

Javier Sánchez, Guàrdia Urbana de barri Baró de Viver  
Laura Benítez, Servei de Prevenció i Convivència Districte Sant Andreu 
Patricia Garrido, Directora Centre Cívic Baró de Viver 
Johanna de la Paz Luque, Tècnica auxiliar de dinamització comunitària 
Marta Gracián, Tècnica de barri de Bon Pastor i Baró de Viver 
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Presentació del consell i ordre del dia 

Pren la paraula el conseller de barri, Antonio Fortes, presentant el consell i la regidora.  

Ordre del dia: 

1. Informe de la regidora. 
2. Renovació de la Comissió de Seguiment del Consell de Barri. 
3. Actualització d’informació d’instal·lacions d’ascensors. 
4. Precs i preguntes. 

 

Desenvolupament de la sessió 

1. Informe de la regidora: 
 
a) Condemna dels assassinats masclistes del cap de setmana: 4 dones i dos 

infants. 
b) Festa Major Baró de Viver: s’informa que la Festa Major va transcórrer 

sense cap incidència. Es felicita al veïnat i a les persones grans 
homenatgeades. 

c) S’ha avançat la poda d’arbres a la Plaça Baró de Viver per petició del 
veïnat, estava previst al 2025.  

d) Cal·listènia: es van finalitzar les obres i està funcionant. Pendent 
d’instal·lació d’una font d’aigua per beure. 

e) Obres clavegueram Plaça de les Fonts i Martínez Hueso: prevista l’execució 
de les obres 2025-2026. 

f) Pla Endreça: per ordenar l’espai públic. Inclou el manteniment integral. 
Pressupost 1.600.000 euros. A Baró de Viver es veurà reflectit en: Jocs 
infantils Plaça davant del C/ Quito 18, senyalització dialèctica, canvi 
d’enllumenat del Pg. Santa Coloma i actualització de l’accessibilitat i la 
senyalització. (escoltar) 

g) Taula per la No Discriminació Baró de Viver: es continua treballant i s’han 
fet diferents activitats. 

h) Projecte Albarrio: per promoure hàbits de vida saludable.  
i) Baobab: continuïtat del casal d’estiu Baobab al mes d’agost, per infants de 

1r a 6è. 
j) Temes vinculats a la seguretat i convivència: sorolls i problemes de 

convivència. Increment de la GUB i equip de mediació d’oci nocturn per 
reduir l’impacte de soroll de la discoteca Ce la vie. 

k) Bus 133: nou recorregut amb més freqüència de pas, més capacitat i millora 
de la connectivitat amb equipaments essencials com els CAPs. 

l) Plagues: actua l’Agència de Salut Pública fent actuacions preventives i de 
vigilància.  
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m) El Centre Cívic serà l’equipament que quedarà obert com a refugi climàtic. 
n) Pla de Barris: pendent detallar la inversió del Pla de Barris. En el proper 

Consell de Barri es donarà informació. 
 
 

2. Renovació de la Comissió de Seguiment del Consell de Barri: 

Es comunica que s’han rebut dues candidatures per participar a les comissions 
de seguiment dels Consells de barri per part de dues entitats: 

- Club de futbol Besòs Barón de Viver 
- Asociación Deportiva Barón de Viver. 

No s’han rebut candidatures per la vicepresidència. 

S’aproven les dues candidatures de les dues entitats per participar a les 
comissions de seguiment. 

 
3. Actualització d’informació d’instal·lacions d’ascensors: 

 
A càrrec de Miquel Angel Lozano, tècnic de Pla de Barris. 
 
Des de Pla de Barris es treballa des del 2017 amb el Programa de Finques d’Alta 
Complexitat per fomentar la rehabilitació dels edificis i un dels objectiu i línies 
de treball és la instal·lació d’ascensors per facilitar l’accessibilitat de les 
persones amb problemes de mobilitat. Des del 2017 s’han intervingut en 
diferents comunitat de veïns ajudant-los a instal·lar els ascensors. S’han posat 8 
interiors i en l’actualitat s’estan instal·lant 4 ascensors exteriors (2 a Plaça 
Martínez Hueso i 2 a la Plaça de les fonts). 
 
Les obres de la instal·lació dels ascensors de la Plaça Martínez Hueso (Quito, 3 i 
Clariana, 14) està previst que finalitzin al mes de setembre de 2024. Els dos 
ascensors de la Plaça de les Fonts han quedat aturats de de fa un any per 
problemes amb la instal·lació de les caixes elèctriques i de gas. Al maig del 2024 
es comunica des de la companyia del gas que el cost de desviar les canonades 
de gas és de 2800 euros per comunitat (cost no previst en la subvenció 
demanada). Actualment, des de l’Ajuntament, s’està estudiant la manera de 
com resoldre la situació i a nivell de costos. 
 
Hi ha una nova convocatòria aprovada pels ascensors i s’està esperant que es 
publiqui durant el mes de juliol. Un cop estigui aprovada es treballarà amb les 
comunitats veïnals segons pressupost. 
 
 
 

4. Precs i Preguntes: 
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a. Ascensors: 
 

Preguntes i/o comentaris veïns i/o 
Entitats 

Respostes 

Veïna E: Entrada ascensors i habitatges  
plaça Martinez Hueso arrel de la 
instal·lació dels ascensors i data que 
acaben. 

Veí JL: Quan van fer els forats al terra per 
instal·lar els ascensors van trencar 
arquetes i  hi ha aigües fecals des de fa un 
any estancades. Demana que s’arrangi ja 
que això provoca olors i presència de 
rates. 

 

Plaça Martinez Hueso s’exposa que 
l’empresa d’obres dels ascensors treballa 
pocs dies i van molt endarrerits, hi ha 
més veïns i veïnes que hi estan d’acord. 

 

 

 

Veí M: hi ha hagut una modificació de la 
Llei i vol saber com queda el tema de 
pressupostos per les despeses que es 
generin d’aquesta modificació en la 
instal·lació dels nous ascensors. 

 

Veïna T: demana que l’Ajuntament 
pressioni a les companyies de 
subministres per poder començar la 
instal·lació dels ascensors. També apunta 
el tema de les aigües fecals estancades. 

 

- Als ascensors s’haurà d’entrar 
per l’exterior, galeria. Els 
habitatges tindran dues 
entrades: per la porta principal 
i per la galeria.  
 

- Es passarà nota. Constava 
arranjat, es consultarà i si es 
va arranjar que retirin les 
aigües fecals. Com a veïns 
també poden posar-se en 
contacte directament. 

 
- Ha hagut molta feina interna 

feta des del parking. Es 
recorda que és una obra 
privada en la que el Pla de 
Barris acompanya i que el 
veïnat afectat pot contactar 
directament amb l’empresa. 
L’arquitecte visita l’obra 
regularment, hi ha la 
possibilitat que s’incorpori en 
aquests visites el veïnat. 

 
- Llei CAT regula tema 

ascensors: es desconeix com 
repercutirà, falta informació. 
L’empresa contractada per la 
comunitat serà qui haurà de 
fer la revisió i qui haurà de dir 
què fer segons la normativa. 
Respecte a les noves 
instal·lacions cal reunir-se amb 
les comunitats i s’han 
d’escollir les empreses.  

 
 

-  Aviat s’hauran instal·lat 12 
ascensors i quedaran 10 



  
 
 

 

5 

Districte de Sant Andreu  

 pendents que es faran amb les 
subvencions. 

 

 
b. Varis: 
 

Preguntes i/o comentaris veïns i/o 
Entitats 

Respostes 

Veïna E: Bus 133, amb nou recorregut 
que entra pel barri. Quan gira per clariana 
i campins ho fa a molta velocitat i ja ha 
tirat la senyal. Exposa que com que es 
tracta de carrers estrets seria millor que 
el bus fos un bus de barri (microbús) i no 
un bus amb mides grans pel perill que 
comporta. 

Al Pg. Santa Coloma amb el tall de 
carretera, el M28 ha hagut de girar pel C/ 
Tiana. Demana que el V33 també pugui 
fer aquest gir. 

El pipican: està desemparat, turons del 
voltant molt deixats a nivell de parcs i 
jardins. 

Demana pisos de protecció oficial: per 
famílies del barri. Hi ha més veïns i veïnes 
que reforcen aquesta petició. 

Veí JL: exposa que hi ha un punt negre a 
la sortida de la Ronda A1 per Potosí, hi 
ha dos càmeres de tràfic i un semàfor que 
quan arribes al gir els cotxes no saben 
què fer.  

Demana més presència policial. 

Veïna M: el Bus 133 ja no para al Pg. 
Santa Coloma com abans que parava l’11 
i l’antic 133 i també diu que es tracta d’un 
bus massa gran per passar pels carrers del 
barri, demana que es substitueixi per un 

Mobilitat: 

- Bus 133, velocitats, límits, 
recorreguts i freqüència de 
pas es traslladarà a TMB i GUB 
i es revisaran les incidències 
que s’han fet arribar. S’explica 
que s’ha posat un bus més 
gran per que tingui una major 
capacitat, a més actualment hi 
ha més freqüència de pas i el 
trajecte fa que connecti amb 
els serveis de salut del 
Districte. Es veu complicat 
canviar novament i s’informa 
que es va fer una reunió 
informativa on es va explicar el 
canvi i el veïnat no va mostrar-
se en contra. 

- Recorregut V33 per què passi 
pel barri es treballarà amb 
TMB  i Mobilitat. 

- Sortida de la Ronda A1 es 
Traslladarà a la Taula de 
Mobilitat per millorar la 
senyalització. 

Seguretat: S’informa de l’increment de 
GUB durant l’estiu. 

Tanques davant l’escola Esperança: es 
mirarà l’entorn per garantir la seguretat 
dels infants i es valorarà. 



  
 
 

 

6 

Districte de Sant Andreu  

microbus i passi pel Pg. Santa Coloma. 

Demanda d’instal·lació de tanques 
davant de l’Escola l’Esperança per la 
Plaça Veracruz per evitar accidents a 
l’entrada i sortida de l’escola. 

Veí Ll: comunica que la part de la Llosa 
que està per darrera del Club de Lluita i 
de la pista de futbol que està sovint molt 
brut i amb herbes. 

Veí J: demana millores per la petanca: 
millorar il·luminació i/o poda branques 
que taquen la llum, gomes que 
insonoritzin, substituir bancs que estan 
trencats. 

Veí G: exposa que a la Plaça de les Fonts 
entren cotxes particulars dins de la plaça. 
Demana la instal·lació de fitons. 

Veïna D: Exposa el conflicte que hi ha 
amb l’empresa que té la cuina industrial 
als baixos del C/ Quito 17. El tub 
industrial diu que és molt alt i arriba a 
l’alçada de l’habitació i hi ha moltes olors. 
A més s’acumula brutícia al pati i no ho 
volen netejar. Fa un any se’ls hi va 
demanar que ho netegessin i ho van fer, 
actualment diuen no estar obligats a fer-
ho ja que és de la comunitat de veïns i 
s’ha fer càrrec aquesta. 

Veïna T: està d’acord amb el que s’ha dit 
del Bus 133 pel que fa que sigui un bus 
més petit per passar pel mig del barri, 
que passi també per Pg. Santa Coloma i la 
freqüència de pas no és la que s’anuncia. 

També demana que el V33 passi també 
pel mig del barri. 

Veïna MC: Demana es tornin a posar els 
contenidors que van retirar del Pg. 
Guayaquil ja que ara estan al costat del 
taller mecànic i de la discoteca i al veïnat 

Neteja: 

- De la Llosa per darrera camp 
de futbol: es traslladarà a 
neteja. 

- Contenidors Guayaquil: es 
demanarà a neteja que els 
reposin on estaven. 

Petanca: es passarà per valorar a 
Manteniment i Mobiliari urbà i es parlarà 
amb Parcs i Jardins per si poden podar 
l’arbre que tapa la llum de les pistes. 

Fitons Plaça de les Fonts: es valorarà com 
evitar l’aparcament dins de la plaça 
garantint el pas dels serveis (ambulàncies 
i bombers). Es traslladarà també a la GUB. 

Cuina industrial C/ Quito: tenen els 
permisos per fer l’activitat. Van contactar 
des d’Inspecció amb la part denunciant 
per les molèsties que causava l’empresa 
al gener i al febrer del 2024 i no hi havia 
queixes, i es va tancar l’expedient. Si ara 
tornen a haver queixes i molèsties es 
demanarà novament a Inspecció que 
actuïn per establir mesures. 

Parcs i Jardins: es traslladarà queixa per 
la poda dels arbres de la Plaça de les 
Fonts i per la revisió dels nius. S’informa 
que la poda és segons el tipus d’arbre 
cada 2-5 anys. 

Plagues: s’ha canviat el producte per la 
desratització per complir amb la 
normativa europea i això fa que es perdi 
efectivitat. Es traslladarà a l’Agència de 
Salut Pública per que revisi entorns. 

Fonts d’aigua per beure han d’estar 
utilitzables i si no tenen aigua es 
traslladarà. Fonts ornamentals com la del 
davant del Centre Cívic no estan actives. 
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li fa por portar les escombraries fins allà. 

Utilització de la Llosa els dissabtes i 
diumenges per fer festes sense respectar 
el descans dels veïns. 

Veí J: exposa la situació personal de com 
va perdre a la seva dona per la vacuna de 
la covid en poques hores i demana 
explicacions ja que des de salut no li han 
donat cap.  

Veïna P: poc manteniment de la Plaça de 
les Fonts pel que fa a la poda dels arbres 
(les branques entren dins dels pisos), 
manteniment de jardins, neteja dels 
excrements d’ocells que estan als arbres i 
presència de rates i paneroles. 

Veïna: demana poda i control plagues de 
la Plaça de les Fonts, hi ha presència de 
rates  i els arbres estan molt alts. 

Veïna: informa que hi ha pisos de 
l’IMHAB tancats on fa temps que no hi viu 
ningú i que hi ha gent al barri ocupant 
locals per què no tenen on viure. Demana 
que es puguin destinar a gent del barri. 

Veïna: informa que a l’edifici de Quito 18 
intervenen Mossos d’Esquadra 
constantment. 

 

Habitatge:  

- Pisos de protecció oficial per 
famílies del barri: es gestiona 
des de l’IMHAB. 

- Pisos tancats al barri es 
traslladarà a  l’IMHAB. 

 

 
 


